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Protokół Nr 3

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się dnia 27 maja 2015 r.

W posiedzeniu uczestniczyli 4 radni obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do protokołu
oraz Skarbnik Gminy Pabianice M. Nowicka.

Tematyka posiedzenia Komisji była następująca:

opracowanie wniosku do RIO w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Pabianice.

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji H. Szafrański, który powitał zebranych i wskazał
przyczyny, dla których wniosek nie został opracowany na poprzednim posiedzeniu Komisji.
Przewodniczący wskazał m.in. na uzyskanie opinii pozostałych Komisji w sprawie sprawozdania z
wykonania budżetu Gminy Pabianice za 2014r. Poinformował, że Komisje nie wnosiły uwag.
Następnie przekazał głos Skarbnik Gminy.

Skarbnik omówiła bilans z wykonania budżetu jst, bilans jednostki budżetowej i samorządowego
zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostki, co
stanowi zał. nr 2 do protokołu, a następnie udzieliła dodatkowych wyjaśnień.

Radny K. Kowalski zwrócił uwagę na deficyt budżetowy.

Skarbnik wskazała, że gdyby deficytu nie było, to gmina nie mogłaby zaciągać pożyczek.

Następnie radni zapoznali się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, co stanowi zał. nr 3.

Radny K. Kowalski zauważył, że najważniejsza w opinii RIO jest sentencja. Jest to ocena wykonania
budżetu pod względem określonych procedur, zachowania przepisów związanych z budową i
rozliczaniem budżetu. W zagadnienia merytoryczne RIO nie ingeruje.

Skarbnik odpowiedziała twierdząco. Dodała jednak, że RIO kontroluje również wskaźniki, które
przyjmuje gmina. Ponadto każda uchwała podejmowana przez Radę Gminy jest na bieżąco
kontrolowana.

Radny K. Kowalski odniósł się jeszcze do przedstawionego bilansu. Zauważył, że jest tam pozycja
„akcje i udziały” w długotrwałych aktywach finansowych – 531 500 zł. Zapytał, czy ten wkład nie
rośnie skoro na początku roku i na jego koniec jego wartość jest taka sama.

Skarbnik wyjaśniła, że wkład finansowy jest oprocentowany, ale odsetki nie są przypisane do
wkładu głównego. W 2014r. odsetki od wkładu głównego wyniosły 23 286,17 zł.

Radny K. Kowalski pytał, czy ta stopa zysku jest zadowalająca.

Skarbnik odpowiedziała, że w porównaniu z propozycją banków, to jest ona zadowalająca, ponieważ
średnia w skali roku wynosi 4,66%.

Radny pytał dalej, czy wiadomo jakie będzie oprocentowanie w roku bieżącym.

Skarbnik wyjaśniła, że gmina ma umowę, w której określony jest stały wskaźnik, który powiązany
jest z czynnikiem zmiennym, przez co oprocentowanie jest zmienne w każdym roku.

Dalszych uwag nie było. Skarbnik przekazała więc radnym projekt wniosku o udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy, co stanowi zał. nr 4.

Radny chciał wiedzieć jaki rodzaj budowy budżetu gmina prowadzi.
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Skarbnik wyjaśniła, że jest to budżet oparty o zasady wynikające z ustawy o finansach publicznych
oraz o przepisy ustawy o samorządzie gminnym, która wskazuje zadania gminy. Budżet pod
względem jego budowy kontrolowany jest przez RIO, co więcej został on ustalony z RIO. Częściowo
budżet jest zadaniowy, np. w zakresie inwestycji, inne wydatki są natomiast grupowane. Dodała, że
budżet gminy Pabianice jest podobny do budżetu innych gmin.

Radny dopytywał, czy wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej jest tylko formalnością. Jeżeli
nie ma żadnych problemów, uwag to czy udzielenie absolutorium jest formalnością.

Skarbnik stwierdziła, że są pewne niewykonania, ale wynikają z przyczyn obiektywnych.

Dalszych głosów nie było.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy
Pabianice.

Za wnioskiem opowiedziało się 3 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym.

Radny K. Kowalski wyjaśnił, że wstrzymał się od głosowania ze względu na brak możliwości oceny
wniosku pod względem merytorycznym, na chwilę obecną.

Dalszych uwag nie było.

Przewodniczący ogłosił przerwę w czasie, której Skarbnik uzupełniła wniosek zgodnie z wytycznymi
Komisji Rewizyjnej.

Po przerwie wniosek został przedłożony Komisji. Członkowie, którzy opowiedzieli się za wnioskiem
o udzielenie absolutorium złożyli swoje podpisy. Wniosek stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Komisja nie zgłaszała więcej spraw. Przewodniczący zakończył posiedzenie.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Henryk Szafrański

Protokołowała: Andżelika Miszewska


